
Razpust nemške gimnazije v Ko
čevju. Kako nepotrebna je bila nemška 
gimnazija v Kočevju, kaže dejstvo, da je 
letos na zavodu vpisanih samo 32 dija
kov in 3 privatistke. Da bi bilo naravnost 
neodgovorno za to peščico vzdrževati v 
Kočevju višjo gimnazijo, kakor je to de
lala pokojna Avstrija, je povsem jasno. 
Zato je le odobravati, da je vlada sklenila 
koncem tega tečaja nemško gimnazijo v 
Kočevju docela razpustiti. Koncem zim
skega tečaja 1918/1919 lahko dijaki pre
stopijo na nemško gimnazijo v Ljubljani, 
ki je tudi jako slabo obiskana. 

Pouk in vzgoja dijaštva. Narodna 
vlada je na svoji seji dne 18. t. m. raz
pravljala o sredstvih, kako se naj dvigne 
stopnja znanja našega dijaštva, ki je med 
vojno jako trpelo, in opozarja na potrebo, 
da vzamejo povsod pouk s primerno 
energijo v roke in polagoma popravijo 
zaostalost v vzgoji mladine. Stavljeni so 
bili tozadevni konkretni predlogi, ki jih 
bo poverjeništvo za uk in bogočastje po 
možnosti upoštevalo. 

Razpis ravnateljske službe na ljub
ljanski realki. Na državni višji realki v 
Ljubljani se oddaja ravnateljska služba z 
zakonito določenimi prejemki. Prosilci za 
to službo naj predlože svoje redno oprem
ljene prošnje predpisanim potom višjemu 
šolskemu svetu v Ljubljani do dne 30. ja
nuarja 1919. Na zakasnele prošnje se ne 
bo oziralo. — Poverjeništvo za uk in 
bogočastje. 

Dunajski srednješolci za šolsko refor
mo. Z Dunaja poročajo z dne 24. t. m.: 
Dunajski srednješolci so priredili minulo 
sredo skupno demonstracijo, pri čemer je 
prišlo do hudih spopadov s policijo, dasi 
so dijaki sami skrbeli, da se je vršil ob
hod po mestu v redu, in niso dali povoda 
nikakšnim izgredom. Iz svoje srede so iz
brali desetčlansko deputacijo, ki je šla na 
deželni šolski svet in stavila naslednje zah
teve srednješolcev: popolno koalicijsko 
svobodo, ustanovitev šolskih občin, opu
stitev prisilnih verskih obredov, torej šol
sko reformo, ki naj pri njej vplivajo in od
ločajo tudi učenci sami. Naglašali so, da 
pri vsem tem nikakor ne sme trpeti pouk 
in da postani učni red višjih razredov 
primeren praktičnim časovnim razmeram. 
Šolski svetnik dr. Januschke je izjavil, da 
so disciplinirani predpisi brez dvoma za
stareli, in da je treba dovoliti učencem 
koalicijsko svobodo. Tudi reforma pouka 
je neobhodno potrebna. Srednješolcem se 
morajo na vsak način priznati gotove dr
žavljanske pravice, saj so se v velikem 
številu bojevali za domovino. Tozadevno 
skličejo v kratkem enketo, ki se je udeleže 
razen profesorjev in zastopnikov dežel
nega šolskega sveta tudi zastopniki sred
nješolcev. 

Srednješolske vesti. 
Občni zbor društva slovenskih pro

< sorjev se je vršil v nedeljo, dne 15. t. m., 
bpoldne in popoldne. Občni zbor je v 
rr.enu poverjeništva za uk in bogočastje 
)ozdravil nadzornik dr. Bezjak. Predsed
lik se je zahvalil vsem činiteljem, ki so 
bodpirali društvo duševno in gmotno. — 
Poročali so: tajnik dr. Debevc, blagajnik 
tov. Maselj ter personalni referent tova
riš Jeran. — Popoldne so razpravljali o 
)redlogih tov. M. Pirca (Maribor), dr. 
(oruna (Ljubljana), dr. Šmaidka (Ljub
jana). Sprejel se je tudi predlog prof. Vad
ljala glede kooptacije primernih oseb v 
Iruštveni odbor. — Sestavila se bo spo
nenica na vlado SHS. — Odseke bodo 
sklicali v najkrajšem času: odsek slavi
stov dr. Debevc, klasičnih filologov tov. 
ločevar, modernih filologov dr. Grego
in, zgodovinarjev dr. Zmavc, matemati

kov tov. Mazi. V vseučiliško komisijo se 
Odpošljejo: dr. Debevc, dr. Grošelj, dr. 
Kušar. — Končno se je vršila volitev: iz
voljen je bil kot predsednik dr. Zmavc; v 
Wbor pa so bili voljeni tovariši: dr. De
bevc, Jeran, Presl, Maselj, ravnatelj 
Bevk, Osana, dr. Samsa, Pavlic, kot na
nestniki Gnjezda in Sodnik in kot pre
glednika računov dr. Kušar in Mazi. — 
Jlede na pozdrav nadzornika dr. Bezja
ca pripominja poročilo v »Slovenskem 
zarodu«: Neznačajnih ijudi pa ne gre tr
peti na tako važnih mestih našega šol
stva. Zato kličemo ono resolucijo po od
stranitvi takih mož zopet v spomin in od
ločno vztrajamo pri njej, sicer moramo iz
dajati primerne konsekvence! — 


